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                                     Przyj ty 28.08.2012r.  
PROTOKÓ  

 
z II posiedzenia Zespo u doradczego Rady Miasta  Podkowa Le na do wypracowania 
koncepcji wykorzystania na cele miejskie willi  JÓKAWA w dniu 18 lipca 2012 r. 

 
 
Cz onkowie zespo u spotkali si  w willi AIDA, której w ciciel, cz onek zespo u doradczego 
pan Tadeusz Iwi ski,  przedstawi  histori  zabytkowego obiektu, zbudowanego podobnie jak 
willa Jókawa z drewna modrzewiowego, odniós  si  do sposobu odtwarzania i rekonstrukcji 
poszczególnych pomieszcze , a tak e problemów technicznych i konserwatorskich, 
zwi zanych z doprowadzaniem obiektu do obecnego stanu. 
 
Od godziny 19:00 spotkanie kontynuowane by o w Pa acyku Kasyno z udzia em 
mieszka ców i przedstawicieli organizacji spo ecznych – lista obecno ci za . nr 1.  
 
Na zaproszenie przewodnicz cej zespo u, radnej Anny Dobrzy skiej-Foss, pan Tomasz  
Potka ski, moderator  prac nad aktualizacj  Strategii rozwoju miasta do 2025 roku, 
zaprezentowa  wyniki dyskusji, która w odniesieniu do przysz ci willi Jókawa mia a 
miejsce w czasie prac nad strategi  . Pan Tomasz Potka ski odniós  si  do kwestii warto ci 
obiektu dla miasta w kontek cie realizacji celów spo ecznych oraz w oparciu o analiz  
kosztów i zysków omówi  mo liwe funkcje i praktyczne formy zagospodarowania budynku, 
takie jak pensjonat oraz dom opieki. Prezentacja jest dost pna na stronie internetowej miasta 
www.podkowalesna.pl w zak adce dotycz cej aktualizacji strategii rozwoju miasta za . nr 2.   
Zebrani zostali zapoznani tak e z Wieloletni  Prognoz  Finansow  na lata 2011-2025 w 
zakresie mo liwo ci finansowania inwestycji miejskich – za . nr 3.    
 
Cz onek zespo u, architekt Ewa Ja kowiak-Leszczy ska,  po zapoznaniu si  z dokumentami, 

cymi w posiadaniu UM, przedstawi a sytuacj  prawno – budowlan  willi Jókawa.  
W szczególno ci pani E. Ja kowiak-Leszczy ska odnios a  si  do  zapisów  MPZP,  
okre laj cych dopuszczane planem funkcje dla tego obiektu ( funkcj  podstawow  jest 
funkcja mieszkaniowa;  plan dopuszcza lokalizowanie nieuci liwych us ug o charakterze   
pensjonatów i dzia alno ci opieku czej, edukacyjnej i ochrony zdrowia, a nast pnie 
przypomnia a, e w przypadku innych propozycji zagospodarowania willi Jókawa konieczna 
by aby zmiana zapisów MPZG,  a czas potrzebny na przeprowadzenie tej procedury wynosi 
co najmniej 10 miesi cy. 
 
W odniesieniu do oceny stanu technicznego willi Jókawa pani Ewa Ja kowiak-Leszczy ska 
zaleci a du  ostro no  i wyrazi a przekonanie, e w tym zakresie konieczne by oby 
wykonanie inwentaryzacji oraz pozyskanie opinii rzeczoznawcy w dziedzinie  zabytkowych 
obiektów o konstrukcji drewnianej. 
Pani Ja kowiak – Leszczy ska poinformowa a, e zlecenie inwentaryzacji i opinii 
rzeczoznawcy w kwestii oceny stanu technicznego b dzie generowa o koszty i nale oby si  
zastanowi , sk d zdoby  na to rodki. 
 
Cz onek zespo u pan Jacek Wojnarowski  pyta  o przybli ony koszt i czas przygotowania 
inwentaryzacji i opinii rzeczoznawcy.  Poniewa  nikt z zebranych nie potrafi  precyzyjnie 
odpowiedzie  na to pytanie, radny Maciej Foks wniós  o przesuni cie tej kwestii na nast pne 
spotkanie zespo u. Przewodnicz ca zespo u Anna Dobrzy ska-Foss zwróci a si  do  pani 
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Ewa Ja kowiak – Leszczy skiej z pro  o rozeznanie kosztów i poinformowanie o nich 
Zespo u  na nast pnym spotkaniu  . 
 
Pani Ewa Ja kowiak-Leszczy ska przekaza a przewodnicz cej szereg dokumentów, mi dzy 
innymi  wypis z rejestru gruntów, wpis miasta Podkowa Le na do rejestru zabytków, kart  
ewidencji zabytków, wypis i wyrys z MPZP. Wszystkie dokumenty znajduj  si  w teczce 
zespo u - za . nr 4.   
 
Przewodnicz ca zespo u, Anna Dobrzy ska-Foss,   zaprezentowa a tabel , b  
zestawieniem wszystkich propozycji zagospodarowania willi Jókawa na cele miejskie, które 
do tej pory pojawia y si  w dyskusji, przy czym propozycja przeznaczenia obiektu na siedzib  
organizacji pozarz dowych pojawi a si  w tych propozycjach czterokrotnie. Odpowiadaj c na 
pytanie mieszkanki,  pani Miry Gessner,  p. Ewa Ja kowiak – Leszczy ska potwierdzi a, 
e takie przeznaczenie – us ugi publiczne - wymaga oby zmiany w MPZP.  

Tabela w za czeniu do protoko u za . nr 5.   
 
Cz onek zespo u pani  Dorota Wac awek zaprezentowa a projekt zagospodarowania willi 
Jókawa jako „Centrum Historii, Turystyki i Informacji Miasta-Ogrodu Podkowa Le na”, 
opracowany przez Stowarzyszenie Nova Podkova, Oddzia  Ligi Ochrony Przyrody w 
Podkowie Le nej oraz Komitet Obrony Willi Jókawa.   
Na wst pnie pani  Dorota Wac awek podkre li a walory historyczne i materialne obiektu dla 
miasta, zaproponowa a Zespo owi rozpatrzenie wszystkich zg oszonych propozycji 
zagospodarowania, przyjmuj c, e obiekt pozostaje w zasobach miejskich i warunkiem jest 
jego zachowanie, a tak e rozpatrzenie sytuacji, w której nale oby przyj , e Rada Miasta  
podejmie decyzj  o sprzeda y Jókawy. Pani Dorota Wac awek zaproponowa a poszukanie 
przez zespó  odpowiedzi na pytanie o cel wykorzystania, je eli  obiekt pozostanie w zasobach 
miejskich, form  finansowania, koszt utrzymania nieruchomo ci po remoncie, mo liwo  
pozyskania rodków zewn trznych, a tak e – w przypadku sprzeda y – cel przeznaczenia 
przez UM rodków uzyskanych ze sprzeda y za . nr 6  (prezentacja) .  
Nast pnie pani  Dorota Wac awek przedstawi a wspólny projekt, polegaj cy na stworzeniu 
w willi Jókawa miejsca dla:  muzeum historii, archiwum, punktu informacji turystycznej, 
czytelni ekologiczno-ogrodniczej i kawiarenki internetowej oraz siedzib  organizacji 
pozarz dowych ( LOP,  Polskiego Komitetu Pomocy Spo ecznej, Towarzystwa Przyjació  
Miasta Ogrodu Podkowa Le na, Polskiego Zwi zku Emerytów, Rencistów i Inwalidów, 
Zwi zku Kombatantów RP i b. Wi niów Politycznych, Stowarzyszenia Nova Podkova, 
Towarzystwa Opieki nad Zabytkami, PTTK). W willi Jókawa mia oby znale  si  równie  
miejsce na harcówk  ZHR i ZHP oraz dla cz ci referatów UM. 
Dokument zawiera analiz  SWOT projektu, rodki finansowania, wykorzystanie funduszy 
unijnych. Egzemplarz  projektu stanowi  za .  nr  7  Sprawozdania z dzia alno ci Zespo u 
doradczego do wypracowania koncepcji wykorzystania na cele miejskie willi Jókawa. 
 
Mieszkaniec pan Dariusz Perka zanegowa  koszty remontu willi Jókawa przedstawione 
przez pana Tomasza Potka skiego ( oko o 2 milionów z otych) jako – jego zdaniem – zbyt 
przesadzone. Mieszkaniec poda  jako przyk ad przytoczony w projekcie zaprezentowanym 
przez pani  Dorot  Wac awek koszt ca kowitego odrestaurowania zabytkowego drewnianego 
ko ció ka z XVI wieku, który pod opiek  konserwatora zabytków zosta  wyremontowany za 
oko o 1 milion z otych. Dariusz Perka podkre li , e w Strategii rozwoju miasta 
podstawowym elementem, który podwa a  w odniesieniu do willi Jókawa  jest koszt remontu 
i wysoko  przyj tej przez UM kwoty. 
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Przewodnicz ca Anna Dobrzy ska-Foss  przypomnia a, e dokumentacja dot. stanu  Jókawy 
dotyczy 2008 roku i zbadanie obecnego stanu technicznego pozwoli na dokonanie oceny 
zakresu prac remontowych oraz kosztów. 
Cz onek zespo u radny Maciej Foks stwierdzi , e projekt przedstawiony przez pani  Dorot  
Wac awek wnosz  trzy organizacje pozarz dowe, w zwi zku z tym nale oby potraktowa  
go jako pierwszy, bo jest to wspólna propozycja trzech organizacji. 
 
Cz onek zespo u pani El bieta Wolska-Zdunek  zakwestionowa a informacj , e zespó  
otrzyma  komplet dokumentów dotycz cych willi Jókawa, na co przewodnicz ca Anna 
Dobrzy ska-Foss  zwróci a si  do zespo u o ustalenie, co oznacza sformu owanie „komplet 
dokumentów”. 
Pani Ewa Ja kowiak-Leszczy ska poinformowa a, e w swoim wcze niejszym wyst pieniu 
przytoczy a i przekaza a do dokumentacji zespo u wszystkie najwa niejsze dokumenty, a 
Miejscowy Plan Zagospodarowania Przestrzennego jest na stronie internetowej miasta. 
  
Pani El bieta Wolska-Zdunek stwierdzi a, e zespó  ani nie ma kompletu dokumentów, 
poniewa   nie wyst pi  o to do UM, ani nie ma do nich dost pu – tu pani El bieta Wolska – 
Zdunek  odnios a si  do sytuacji, gdy mieszkankom Marii Wolskiej i Izabeli Wi niewskiej  
odmówiono w UM udost pnienia dokumentacji dotycz cej willi Jókawa. 
 
Wywi za a si  burzliwa  dyskusja na temat dost pu do informacji publicznej. 
Przewodnicz ca Anna Dobrzy ska-Foss podkre li a, e zgodnie z ustaw  o dost pie do 
informacji publicznej ka dy ma prawo do wgl du do dokumentów z zachowaniem 
okre lonych procedur dost pu,   przytaczaj c tekst odpowiednich zapisów ustawy.  
Na zarzut cz onka zespo u , pani El biety Wolskiej – Zdunek, e organizacje pozarz dowe 
i cz onkowie zespo u zostali odci ci od informacji, przewodnicz ca  stwierdzi a, e o dost p 
do dokumentów  nale y wyst powa  zgodnie z obowi zuj cymi przepisami. Pani Wolska – 
Zdunek zg osi a do protoko u: „chodzi o usprawnienie wspó pracy”. 
 
Cz onek zespo u radny Maciej Foks stwierdzi , e je eli Urz d b dzie si  zas ania  ustaw  o 
dost pie do informacji publicznej, „to prace nad will  Jókawa nie rusz  do grudnia”. Radny 
zaproponowa , eby zespó  zwróci  si  z pro  do UM  o udost pnianie dokumentów 
dotycz cych Jókawy  w jak najkrótszym mo liwym terminie. Radny argumentowa , e chodzi 
mu o to, „ eby urz dnik nie blokowa  nam dost pu i nie zas ania  si  ustaw  o dost pie do 
informacji publicznej”. 
 
Mieszkanka pani Izabela Wi niewska zaproponowa a, aby pani Dorota Wac awek jako 
cz onek zespo u i przedstawicielka Komitetu Obrony Willi Jókawa  „upowa ni a w swoim 
imieniu pani  Izabel  Wi niewsk  i Mari  Wolsk  do wgl du do dokumentów  dotycz cych 
willi Jókawa”.  
 
Odnosz c si  do krytycznej opinii pani  Marii Wolskiej o dok adno ci protoko u z I 
posiedzenia  zespo u,  cz onek zespo u, radny Maciej Foks,  stwierdzi ,  e  protokó  z  
wielogodzinnego posiedzenia  mo e nie by  stenogramem, a jedynie zapisywaniem konkluzji. 
Cz onek zespo u pan Jacek Wojnarowski  popar  to stanowisko, podkre laj c, e zespó  jest 
cia em spo ecznym . Pan Wojnarowski przypomnia , e praca zespo u zako czy si  
rekomendacj  i zaapelowa  o przyj cie przez zespó  formu y protoko owania zaproponowanej 
przez radnego Macieja Foksa. W odniesieniu do udost pniania dokumentów przez UM pan 
Wojnarowski apelowa  o zwrócenie si  do UM o udost pnianie dokumentacji bez zb dnej 
zw oki. 
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W g osowaniu zespó  przyj  protokó  ze spotkania w dniu 6 lipca 2012 r., sporz dzony przez 
cz onka zespo u, radnego Macieja Foksa (7 g osów za,  1 g os przeciw). 
 
W dyskusji nad regulaminem Zespo u,  przed onym przez przewodnicz  Ann  
Dobrzy sk  – Foss na posiedzeniu w dniu 6 lipca .2012 roku,  uwagi zg osi a cz onek 
zespo u pani El bieta Wolska – Zdunek.  Dotyczy y one tego, czy cz onkowie zespo u maj  
zapozna  si  z „dokumentacj ”  ws.  Jókawy , czy te  maj  obowi zek zapozna  si  z 
„ca ci  dokumentacji”; czy o post pie prac zespo u Burmistrz Miasta ma otrzymywa  
informacje bezpo rednio od przewodnicz cej zespo u, czy poprzez przewodnicz cego RM;  
czy protokó  z posiedzenia ma by  sporz dzony w ci gu siedmiu dni, czy te  dwa dni przed 
nast pnym posiedzeniem. Pani El bieta Wolska – Zdunek wnioskowa a tak e o 
wykre lenie z regulaminu pracy zespo u zapisu dotycz cego terminu zako czenia prac 
zespo u, tj. 31 sierpnia. Pani Dorota Wac awek wnioskowa a natomiast o wykre lenie 
zapisu, e o wynikach prac zespo u poinformowany ma by  tak e Burmistrz Miasta. Pani 
Dorota Wac awek stwierdzi a, e nie wyst pi a z takim wnioskiem. Prowadz cy protokó , 
radny Grzegorz Smoli ski podtrzyma  jednak tre  zaprotoko owanego zapisu, 
potwierdzaj c, e pos ugiwa  si  nagraniem z posiedzenia.  Pani Dorota Wac awek zg osi a 
zdanie odr bne.  
 
Cz onek zespo u pani El bieta Ozimek, przypomnia a stanowisko Rady Miasta, zgodnie z 
którym  zespó  jest zobowi zany przedstawi  wnioski RM i Burmistrzowi Miasta  w terminie 
do 31 sierpnia 2012 r.   Przewodnicz ca Anna Dobrzy ska – Foss  podkre li a, e jest to 
dokument przyj ty przez Rad  i jego postanowienia nie mog  by  zmienione w regulaminie 
pracy zespo u. 
 
Regulamin zespo u zosta  przyj ty z poprawkami jednog nie. 
Regulamin zespo u znajduje si  w teczce zespo u - za . nr 7. 
 
Zespó  ustali  termin nast pnego spotkania na wtorek, 31 lipca, godz. 18:00. 
 
 
Protokó   sporz dzi  Grzegorz Smoli ski, radny  
 


